
  

ZAB.0002.6.2024 

Protokół nr IV/24 
z IV Sesji Rady Powiatu we Włocławku 

 z dnia 28 czerwca 2024 roku  
 

1) Otwarcie obrad IV  Sesji Rady Powiatu 
 
Pan Dawid Andrzej Dalmann - Przewodniczący Rady w dniu 28 czerwca 2024 r. o godz. 
10:10 otworzył obrady IV  Sesji Rady Powiatu we Włocławku. Powitał Panie i Panów 
Radnych, Pana Romana Gołębiewskiego - Starostę Włocławskiego, Pana Karola Matusiaka – 
Wicestarostę, Panią Jolantę Sakowską - Skarbnika Powiatu, Panią Małgorzatę Kręcicką  – 
Sekretarza Powiatu, kierowników jednostek organizacyjnych oraz przedstawicieli środków 
masowego przekazu, a także wszystkich obecnych na sali obrad.  
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z art. 15 ust. 1a ustawy o samorządzie 
powiatowym, obrady rady powiatu są transmitowane on-line i utrwalane za pomocą urządzeń 
rejestrujących obraz i dźwięk. Każda osoba uczestnicząca w obradach rady powinna zapoznać 
się ze stosowną informacją zamieszczoną w BIP oraz na tablicy ogłoszeń dotyczącą ochrony 
danych osobowych.  
Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 

2. Ślubowanie radnych  

 
Przewodniczący Rady powiedział, że Komisarz Wyborczy we Włocławku I postanowieniem 
z dnia 7 czerwca 2024 r. stwierdził, że w związku z wygaśnięciem mandatu radnego Rady 
Powiatu we Włocławku Pana Romana Gołębiewskiego z powodu pisemnego zrzeczenia się 
mandatu, na wakujący mandat wstępuje Pan Jacek Radosław Ledzion kandydat z tej samej 
listy, który w wyborach  uzyskał kolejno największą liczbę głosów, a nie utracił prawa 
wybieralności oraz nie zrzekł się pierwszeństwa do objęcia mandatu.  
Komisarz Wyborczy postanowieniem z dnia  7 czerwca 2024 r. stwierdził, że w związku 
z wygaśnięciem mandatu radnego Rady Powiatu we Włocławku Pana Karola Antoniego 
Matusiaka wybranego w okręgu wyborczym nr 6 z powodu pisemnego zrzeczenia się 
mandatu, na wakujący mandat  wstępuje Pan Grzegorz Śledziński  kandydat z tej samej listy, 
który w wyborach  uzyskał kolejno największą liczbę głosów, a nie utracił prawa 
wybieralności oraz nie zrzekł się pierwszeństwa do objęcia mandatu.  
Przewodniczący Rady powiedział, że stosownie do zapisów art. 20 ust. 1 ustawy 
o samorządzie powiatowym radny przed objęciem mandatu składa ślubowanie.  
Przewodniczący Rady poinformował, że przystąpi się do złożenia ślubowania.  
Poprosił Pana Jacka Radosława Ledziona i Pana Grzegorza Śledzińskiego o powstanie 
i odczytanie roty ślubowania. Poinformował, że ślubowanie może być złożone z dodaniem 
zdania "Tak mi dopomóż Bóg". Po złożeniu ślubowania Przewodniczący Rady poprosi 
o podejście do stołu prezydialnego i złożenie podpisu potwierdzającego złożenie ślubowania.  
Pan Jacek Radosław Ledzion oraz Pan Grzegorz Śledziński złożyli ślubowanie: 

- "Uroczyście ślubuję rzetelnie i sumiennie wykonywać obowiązki wobec Narodu 
Polskiego, strzec suwerenności i interesów Państwa Polskiego, czynić wszystko dla 
pomyślności Ojczyzny, wspólnoty samorządowej powiatu i dobra obywateli, przestrzegać 
Konstytucji i innych praw Rzeczypospolitej Polskiej". 

Przewodniczący Rady pogratulował Panom Radnym objęcia mandatu radnego powiatowego, 
życzył wielu osiągnięć na niwie samorządowej oraz satysfakcji z podejmowanych działań 
służących  mieszkańcom powiatu.    



  

Przewodniczący Rady poprosił panów radnych o odebranie karty do głosowania i zajęcie 
miejsca przy stole radnych. 
Akt ślubowania stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 
3. Stwierdzenie quorum 

 
Przewodniczący Rady poprosił o potwierdzenie swojej obecności poprzez włożenie karty do 
czytnika i przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że aktualnie w obradach Rady Powiatu bierze udział 20 
radnych, co wobec ustawowego składu Rady Powiatu wynoszącego 21 radnych stanowi 
wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 

4. Przedstawienie porządku obrad oraz rozpatrzenie ewentualnych wniosków 
w sprawie jego zmiany.   

 
Przewodniczący Rady poinformował, że w materiałach na sesję radni otrzymali porządek 
obrad IV Sesji Rady Powiatu we Włocławku. Zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy o samorządzie 
powiatowym - Rada Powiatu może wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną 
większością głosów ustawowego składu Rady.  
Zgodnie z § 17 ust. 3 Statutu Powiatu Włocławskiego - z wnioskiem o uzupełnienie lub 
zmianę porządku obrad może wystąpić radny, komisja, klub radnych, zarząd, starosta. 
Wniosek powinien zawierać uzasadnienie faktyczne.  
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem – czy któryś z uprawnionych podmiotów 
chciałby w tej chwili zgłosić wniosek o uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad 
IV sesji?  
Przewodniczący Rady poinformował, że Zarząd Powiatu pismem: 

 z dnia 28 czerwca  2023 r.  wniósł o  uzupełnieniu porządku obrad  o: 
 projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2024 – 2040;  
 projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Włocławskiego na rok 2024.  
 projekt uchwały w sprawie zawarcia porozumienia o powierzeniu Gminie Lubanie 

prowadzenia zadania publicznego z zakresu kultury i ochrony dziedzictwa 
narodowego polegającego na organizacji Dożynek Powiatowych 2024. 

Wniosek zarządu powiatu oraz uzasadnienie faktyczne radni otrzymali w dniu sesji (załącznik 
nr 4 do protokołu).    
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania. 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na dodaniu 
punktu, jako 27 w brzmieniu: 
27) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2024 – 2040?  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 20 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu 
w realizowanym porządku obrad projektu uchwały.   
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na dodaniu 
punktu, jako 28 w brzmieniu: 



  

28) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Włocławskiego na rok 2024. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 20 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu 
w realizowanym porządku obrad projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na dodaniu 
punktu, jako 29 w brzmieniu: 
29) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zawarcia porozumienia o powierzeniu Gminie 
Lubanie prowadzenia zadania publicznego z zakresu kultury i ochrony dziedzictwa 
narodowego polegającego na organizacji Dożynek Powiatowych 2024. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 20 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu 
w realizowanym porządku obrad projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem – czy któryś z uprawnionych podmiotów 
chciałby w tej chwili zgłosić wniosek o uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad 
IV sesji? Radni nie złożyli  wniosków.  
Przewodniczący Rady poinformował, że porządek składa się z 31 punktów i przystąpił do 
realizacji porządku obrad dzisiejszej sesji.  
Porządek obrad IV sesji stanowi załącznik nr 8 do protokołu.   

 
5.  Przyjęcie protokołu nr III/24 z dnia 4 czerwca 2024 roku. 
 
Przewodniczący Rady  powiedział, że zgodnie z paragrafem 27 ust. 1 pkt 3 Statutu Powiatu 
Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad III Sesji, który był do wglądu 
w Kancelarii Przewodniczącego Rady oraz w Biuletynie Informacji Publicznej.  
Do dnia dzisiejszego nie zgłoszono zastrzeżeń lub poprawek do protokołu.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, a sprzeciwu nie było, to 
stwierdził, że rada powiatu przyjęła protokół nr III/24 z dnia 4 czerwca 2024 r. 
 
6. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od 
dnia  4 czerwca 2024  r. do dnia sesji.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym oraz § 69 Statutu Powiatu – Rada Powiatu rozpatruje sprawozdanie z wykonania 
uchwał rady i jego działalności między sesjami oraz sprawozdanie starosty z działalności 
zarządu od dnia przekazania radzie sprawozdania zarządu z wykonania uchwał rady i jego 
działalności pomiędzy sesjami do dnia sesji.  
W dniu dzisiejszej sesji radni otrzymali sprawozdanie Starosty.  
Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania, uwagi do przedstawionego sprawozdania?   
Radni nie podjęli dyskusji.  



  

Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszę głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 28 czerwca 2024 r. przyjęła 
Sprawozdanie Starosty Włocławskiego.  
Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia  
4 czerwca 2024  r. do dnia sesji stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  
 
7. Sprawozdanie z działalności i efektów pracy Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 
we Włocławku w 2023 roku oraz zestawienie potrzeb w zakresie systemu pieczy 
zastępczej.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we 
Włocławku złożyła sprawozdanie z działalności i efektów pracy powiatowego centrum 
pomocy rodzinie w 2023 r. oraz przedstawiła zestawienie potrzeb w zakresie potrzeb pieczy 
zastępczej.  
Przewodniczący Rady poprosił Panią Barbarę Wałęsę – Przewodniczącą Komisji Zdrowia 
i  Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad sprawozdaniem.  
Pani Barbara Wałęsa – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 7 czerwca 
2024 r. analizowała sprawozdanie dotyczące działalności i efektów pracy PCPR we 
Włocławku. Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji i nie usłyszy głosów 
sprzeciwu, a głosów sprzeciwu nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku 
w dniu 28 czerwca 2024 r.  przyjęła Sprawozdanie.  
Sprawozdanie z działalności i efektów pracy Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we 
Włocławku w 2023 roku oraz zestawienie potrzeb w zakresie systemu pieczy zastępczej 
stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  
 

8. Ocena zasobów pomocy społecznej powiatu włocławskiego za rok 2023. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z art. 16a ustawy o pomocy społecznej, powiat 
przygotowuje ocenę zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji 
społecznej i demograficznej. Stosownie do zapisów art. 16 a ust. 4 w/w ustawy organ 
wykonawczy jednostki samorządu terytorialnego przedstawia, co roku radzie powiatu ocenę 
zasobów pomocy społecznej. Ocena wraz z rekomendacjami jest podstawą do planowania 
budżetu na rok następny.  
Przewodniczący Rady poprosił Panią Barbarę Wałęsę - Przewodniczącą Komisji Zdrowia 
i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad informacją.  
Pani Barbara Wałęsa – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 7 czerwca 
2024 r. analizowała informację zawierającą ocenę zasobów pomocy społecznej powiatu za 
rok 2023. Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała ocenę.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosów sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 28 czerwca 2024 roku przyjęła 
Ocenę.  
Ocena zasobów pomocy społecznej powiatu włocławskiego za rok 2023 stanowi załącznik nr 
11 do protokołu.  



  

 
9. Sprawozdanie Dyrektora  Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku 
z działalności jednostki za rok 2023.  

 
Przewodniczący Rady powiedział, że dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we 
Włocławku przedłożyła na obrady Rady Powiatu sprawozdanie z działalności jednostki za rok 
2023. Sprawozdanie zawiera, między innymi, dane dotyczące: budżetu jednostki, kadry, 
pomocy instytucjonalnej, usamodzielniania pełnoletnich wychowanków, rehabilitacji osób 
niepełnosprawnych, realizacji Powiatowego programu przeciwdziałania przemocy, 
programów realizowanych ze środków pozabudżetowych, współpracy z organizacjami 
społecznymi, Powiatowego Zespołu ds. orzekania o niepełnosprawności oraz wykaz potrzeb 
w zakresie pomocy społecznej na rok 2024.  
Przewodniczący Rady poprosił Panią Barbarę Wałęsę – Przewodniczącą Komisji Zdrowia 
i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad sprawozdaniem.  
Pani Barbara Wałęsa – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 7 czerwca 
2024 r. analizowała sprawozdanie  dyrektora PCPR we Włocławku z działalności jednostki za 
rok 2023. Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem.  
Radny Włodzimierz Kaczmarek stwierdził, że miał pytanie do poprzedniego punktu. Radny 
zapytał o dane statystyczne, demograficzne i społeczne. Podany jest stopień bezrobocia dla 
województwa kujawsko – pomorskiego, dla kraju, a nie ma podanego stopnia bezrobocia dla 
powiatu włocławskiego. Radny poprosił, aby pani dyrektor przedstawiła, jakie jest bezrobocie 
w powiecie?  
Dyrektor PCPR we Włocławku poinformowała, że forma oceny zasobów pomocy społecznej 
jest formą narzuconą. To jest narzędzie, które jest przygotowane dla wszystkich jednostek 
organizacyjnych pomocy społecznej i taka forma podania tych danych występuje. Poziom 
bezrobocia w powiecie włocławskim wynosi około 14%.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma, głosów w dyskusji i nie usłyszy głosów 
sprzeciwu, a głosów sprzeciwu nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku 
w dniu 28 czerwca 2024 r. przyjęła Sprawozdanie.  
Sprawozdanie Dyrektora  Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku 
z działalności jednostki za rok 2023 stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  
 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego Powiatowego Centrum Zdrowia - Samodzielnego Publicznego Zespołu 
Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2023 r.  

 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z art. 53 ust. 1 ustawy o rachunkowości 
zatwierdzenie bilansu Powiatowego Centrum Zdrowia - Samodzielnego Publicznego Zespołu 
Przychodni Specjalistycznych należy do kompetencji Rady Powiatu.  
Przewodniczący Rady powiedział, że w związku ze zmianą w międzyczasie publikatorów, 
poprosił o dopisanie w podstawie prawnej: 
-  gdzie jest mowa o ustawie o rachunkowości po poz. 1598, dopisać z 2024 r. poz. 619.  
- gdzie jest mowa o ustawie o działalności leczniczej – zamiast publikatora z 2023 r. proszę 
wpisać Dz. U. z 2024 r. poz. 799. 
Przewodniczący Rady poprosił Panią Barbarę Wałęsę – Przewodniczącą Komisji Zdrowia 
i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pani Barbara Wałęsa – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 7 czerwca 
2024 r. analizowała projekt uchwały dotyczący zatwierdzenia sprawozdania finansowego 



  

PCZ – SPZPS we Włocławku za 2023 rok. Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały.   
Przewodniczący Rady poprosił Pana Zbigniewa Łuczaka – Przewodniczącego Komisji  
Rewizyjnej o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Zbigniew Łuczak – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja 
Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 7 czerwca 2024 r. analizowała projekt uchwały w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego PCZ – SPZPS we Włocławku za 2023 rok. Komisja 
jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przed rozpoczęciem 
procedury głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 2 projektu uchwały, gdzie jest mowa 
o wejściu w życie uchwały daty – 28 czerwca 2024 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił  do procedury głosowania uchwały wraz z poprawkami.  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 20 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 czerwca 2024 r. została podjęta.   
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego Powiatowego Centrum Zdrowia - Samodzielnego Publicznego Zespołu 
Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2023 r. stanowi załącznik nr 13 do 
protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 czerwca 2024 r. w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego Powiatowego Centrum Zdrowia - Samodzielnego Publicznego 
Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2023 r. stanowi załącznik nr 14 do 
protokołu.  
 

11.Zapoznanie ze sprawozdaniem niezależnego biegłego rewidenta z badania 
rocznego sprawozdania finansowego obejmującego okres od 01.01.2023 r. do 
31.12.2023 r. Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego Publicznego Zespołu 
Przychodni Specjalistycznych we Włocławku.  

 
Przewodniczący Rady powiedział, że radni otrzymaliście sprawozdanie niezależnego biegłego 
rewidenta dotyczące badania rocznego sprawozdania finansowego PCZ – SPZPS za 2023 r. 
Biegły rewident stwierdził, że sprawozdanie finansowe przedstawia rzetelny i jasny obraz 
sytuacji majątkowej i finansowej PCZ na dzień 31.12.2023 r. oraz jego wyniku finansowego 
za rok obrotowy zakończony w tym dniu zgodnie z mającymi zastosowanie przepisami 
ustawy o rachunkowości  oraz przyjętymi  zasadami polityki rachunkowości. Jest zgodne co 
do formy i treści z obowiązującymi PCZ przepisami prawa oraz Statutem PCZ, zostało 
sporządzone na podstawie prawidłowo prowadzonych ksiąg rachunkowych zgodnie 
z przepisami rozdziału 2 ustawy o  rachunkowości.  
Przewodniczący Rady poprosił Panią Barbarę Wałęsę – Przewodniczącą Komisji Zdrowia 
i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad informacją. 
Pani Barbara Wałęsa – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że  Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych w dniu 7 czerwca 2024 r. 
zapoznała się ze sprawozdaniem niezależnego biegłego rewidenta z badania rocznego 
sprawozdania finansowego obejmującego okres od 01.01.2023 r. do 31.12.2023 r. 
Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku.  
 



  

Przewodniczący Rady poprosił Pana Zbigniewa Łuczaka – Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej o przedstawienie prac nad informacją.  
Pan Zbigniew Łuczak – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformowała, że Komisja 
Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 7 czerwca 2024 r. zapoznała się ze sprawozdaniem 
niezależnego biegłego rewidenta z badania rocznego sprawozdania finansowego 
Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku za okres 2023 r.   
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy chcieliby w tym punkcie porządku obrad zabrać 
głos?  
Radny Jan Ambrożewicz zgłosił wątpliwość. Rada podjęła uchwałę w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego PCZ za 2023 r. W tej chwili będzie się  procedować przyjęcie 
sprawozdania biegłego rewidenta z badania rocznego sprawozdania finansowego 
powiatowego centrum zdrowia. Czy przypadkiem nie powinno być odwrotnie, że najpierw 
powinno się przejąć te wszystkie sprawozdania, a potem dopiero na końcu przejąć tę 
uchwałę?  
Przewodniczący Rady powiedział, że tą informację rada nie będzie głosować, tylko rada z nią 
się zapoznaje. Może i jest to słuszna uwaga, że najpierw powinna być informacja. Materiały 
były przedyskutowane na komisjach. Wszyscy radni zapoznali się z sytuacją, a informacja 
biegłego rewidenta jest uzupełnieniem i oceną tego, co przegłosowało się w czasie ostatniego 
głosowania. 
Sekretarz Powiatu  powiedziała, że kolejność, która została  przedstawiona w porządku obrad 
jest prawidłowa. 
Radny Jan Ambrożewicz stwierdził, że nie wypada dyskutować, ale uważa, że chyba jednak 
nie ma się racji, bo przyjęło się uchwałę w sprawie sprawozdania. Logicznie myśląc, najpierw  
należy przyjąć wszystkie informacje, które z tego sprawozdania wynikały. Radny żałuje tego, 
że pracując w samorządzie tyle lat, dowiaduje się o takich zasadach, bo nic nie stałoby się na 
przeszkodzie, żeby najpierw przyjąć sprawozdanie biegłego rewidenta, zapoznać się 
z pytaniami, które były do tego sprawozdania. Niuanse prawne, które występują, nie powinny 
występować. Radny nie upiera się, że ma rację, ale w przyszłości prosi, żeby osoby, które 
przygotowują porządek obrad, jest zespół osób prawnych, które się tym tematem zajmują, 
żeby zwracały na to uwagę. Może jest to tylko szczegół techniczny, może radny racji nie ma.  
Najpierw należałby zapoznać się z procedurą  mającą na celu podjęcie uchwały.  W tej chwili 
to nie powinno to być w porządku obrad.  
Przewodniczący Rady podziękował za uwagi. Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś 
chciałby zabrać głos? Jeżeli nie ma, to Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu 
porządku obrad.  
Sprawozdanie niezależnego biegłego rewidenta z badania rocznego sprawozdania 
finansowego obejmującego okres od 01.01.2023 r. do 31.12.2023 r. Powiatowego Centrum 
Zdrowia – Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku 
stanowi załącznik nr 15 do protokołu.   
 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno – 
finansowej Powiatowego Centrum Zdrowia - Samodzielnego Publicznego Zespołu 
Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2023 r. i prognozy sytuacji 
ekonomoczno – finansowej na lata 2024 – 2026.   

 
Przewodniczący Rady powiedział, że dyrektor Powiatowego Centrum Zdrowia - 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku stosownie 
do przepisów art. 53a ustawy o działalności leczniczej sporządził i przekazał podmiotowi 
tworzącemu raport o sytuacji ekonomiczno- finansowej jednostki za 2023 r. oraz prognozę 
sytuacji ekonomiczno – finansowej na lata 2024-2026. Do projektu uchwały dołączona jest do 
wiadomości uchwała nr 68/2024 Rady Społecznej przy Powiatowym Centrum Zdrowia - 



  

Samodzielnym Publicznym Zespole Przychodni Specjalistycznych we Włocławku z dnia 
29 maja 2024 r.  
Przewodniczący Rady poprosił panią Barbarę Wałęsę – Przewodniczącą Komisji Zdrowia 
i  Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad projektem uchwały. 
Pani Barbara Wałęsa – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych  na posiedzeniu w dniu 20 czerwca 
2024 r. analizowała projekt uchwały dotyczący oceny sytuacji ekonomiczno – finansowej 
Powiatowego Centrum Zdrowia - Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku za 2023 r. i prognozy sytuacji ekonomoczno – finansowej 
na lata 2024 – 2026.  Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Tomaszewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Roman Tomaszewski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, że 
Komisja Budżetu i Finansów  na posiedzeniu w dniu 20 czerwca 2024 r. analizowała projekt 
uchwały dotyczący oceny sytuacji ekonomiczno – finansowej Powiatowego Centrum Zdrowia 
- Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2023 
r. i prognozy sytuacji ekonomoczno – finansowej na lata 2024 – 2026.  Komisja jednogłośnie, 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. Jednocześnie poinformował, że w obradach udział 
bierze Pan Sławomir Paździerski – Dyrektor PCZ – SPZPS we Włocławku, który ustosunkuje 
się do ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania. 
Radny Zygmunt Wierzowiecki odniósł się do wyniku finansowego, jakie osiągnęło PCZ. 
Odkąd radny pamięta, to jednostka borykała się z trudnościami finansowymi. Radny 
podziękował dyrektorowi za to, że obecnie wynik finansowy jest na plusie. Czy dyrektor ma 
wizję, plan, aby zmniejszyły się kolejki oczekujących do lekarzy?  Czy będzie zwiększona 
obsada lekarska? Mieszkańcy czekają na to, aby kolejki oczekujących były coraz mniejsze.  
Dyrektor PCZ – SPZPS we Włocławku stwierdził, że rok 2023 był rokiem bardzo dobrym. 
Jeżeli chodzi o kolejki,  to robi się wszystko, co jest możliwe, żeby się skracały.  Założenie 
było, że będzie się przyjmować ok. 800 pacjentów. W tej chwili przyjmuje się już 1200. Jeżeli 
chodzi o plany na przyszłość, to w pierwszej kolejności dyrektor chciałby utrzymać ten stan, 
który jest. Na ten moment wygląda na to, że powinny być podobne przychody, jak w 2023 
roku. Kupowane są nowe sprzęty, dzięki którym zwiększą się procedury. Ale są też ryzyka,  
może w każdej chwili zabraknąć pieniędzy i nie będzie np. płaconych nadwykonań, które 
obecnie są płacone. Jest też zmienność, jeżeli chodzi o wysokość procedur, które w tej chwili 
mają wejść w życie, a jeszcze ich się nie zna. Jest obowiązek podniesienia wynagrodzenia 
wszystkim pracownikom białego personelu. Dyrektor ostrożnie informuje, że chciałby, aby 
jednostka uzyskała ten sam wynik, jak w roku 2023, żeby 2024 r. był podobny. Co do 
inwestycji, to rozpoczęta jest rozbudowa budynku E, w którym ma być tomograf i rezonans. 
Jest zgoda z NFZ i od wojewody na zakup tego sprzętu.  Prawdopodobnie do końca tego roku 
nie uda się zrealizować tego zadania, ponieważ jest wiele innych rzeczy, które trzeba 
wykonać. Patrząc perspektywicznie w przeciągu kolejnych 2-3 lat, przy tomografie 
i rezonansie, i rozbudowie dalszych budynków, jest szansa, że będzie dobrze.  
Radny Jan Ambrożewicz zapytał, jakie są obecnie kolejki oczekujących? Jaki jest czas 
oczekiwania do specjalistów? Radny swojego czasu mówił, żeby zastanowić się i spróbować 
zatrudnić specjalistów, nawet w porozumieniu z samorządami, żeby samorządy te pieniądze 
na specjalistów, których brakuje, przekazali.  Radny otrzymał kiedyś informację od pana 
dyrektora, jaki jest czas oczekiwania. Być może, jakby każda z gmin znalazła środki na 
pokrycie wynagrodzenia dla jednego specjalisty, to przy ilości gmin pewnie problem byłby 
rozwiązany. Niestety radny usłyszał, że ten temat jest niemożliwy, bo jest zakaz takiego 
dofinansowania. Natomiast dziwna rzecz się stała, że w trakcie wyborów, to pomysły się 
rodzą same i w jednej z gmin na ulotce jest napisane, że prowadzone są rozmowy 
i ewentualnie samorząd widzi możliwość takiej współpracy z PCZ, w sprawie ewentualnego 



  

polepszenia jakości świadczonych usług i dodatkowych informacji. Drugi temat, o którym 
radny mówił, tj. prosił, żeby rozważyć możliwość świadczenia usług przez PCZ dla 
mieszkańców powiatu włocławskiego w większości z uwzględnieniem tego, że powiat 
włocławski,  za to płaci.  Radny usłyszał, że jest to niemożliwe. Radny był przekonany po 
informacjach, które usłyszał na tej sali od ważnych osób, że tak jest. Wybory czynią cuda. 
Jeden z kandydatów do Sejmu, który zajmuje poważną funkcję, bo jest dyrektorem szpitala, 
jednego z lepszych na terenie województwa kujawsko-pomorskiego, powtórzył te słowa, że 
przymierzają się do określenia zasad, gdzie z racji tego, że ten powiat inwestuje bardzo duże 
środki w powiatowy szpital, żeby stworzyć taką procedurę, żeby mieszkańcy tego powiatu 
mieli lepszy dostęp. Radny zapytał czy ewentualnie dyrektor nie mógłby rozważyć takiej 
propozycji, żeby poszukać opinii prawnych i gdyby taka możliwość była, to skorzystać, żeby 
samorządy dołożyły środków finansowych i zatrudnić tych specjalistów, do których czas 
oczekiwania to rok albo dłużej. Powiat przekazuje dotację na linie autobusowe, a chory 
człowiek autobusem do przychodni nie dojedzie.  Powiat w nowym wydaniu i rada również 
w nowym wydaniu, powinna zastanowić się, co można zrobić, żeby mieszkańcy nie tylko 
mieli czym dojechać, gdzie pracować, ale żeby zadbać o to, żeby podstawowy standard, jakim 
jest zapewnienie bezpieczeństwa zdrowotnego, był zapewniony. 
Dyrektor PCZ – SPZPS we Włocławku  stwierdził, że robi się wszystko, aby przyjmować jak 
największą ilość pacjentów. Jeżeli faktycznie byłyby dodatkowe środki na zatrudnienie 
lekarzy, to PCZ skorzysta z takiej możliwości. Tylko, tak jak pan starosta powiedział, muszą 
być podstawy prawne. Jeżeli takie zostaną wytworzone, przygotowane i zostaną zatwierdzone 
przez NFZ, nie naruszając równocześnie Konstytucji RP, to dyrektor nie widzi problemu. Na 
dzień dzisiejszy dyrektor nie zna takiego stanu prawnego, który pozwoliłby w ten sposób 
przyjmować pacjentów, głównie z powiatu. Należy zadać sobie pytanie, co będzie 
z pacjentem, który pojedzie do powiatu łódzkiego? Czy tam też będzie przyjęty czy nie?  
Przewodniczący Rady w związku z brakiem głosów w dyskusji, przed rozpoczęciem 
głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały 
daty – 28 czerwca 2024 r.   
Przewodniczący Rady przystąpił  do procedury głosowania uchwały.  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania:  
Za – 20 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 czerwca 2024 r. została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno – 
finansowej Powiatowego Centrum Zdrowia - Samodzielnego Publicznego Zespołu 
Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2023 r. i prognozy sytuacji ekonomoczno – 
finansowej na lata 2024 – 2026 stanowi załącznik nr 16 do  protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 czerwca 2024 r. w sprawie oceny sytuacji 
ekonomiczno – finansowej Powiatowego Centrum Zdrowia - Samodzielnego Publicznego 
Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2023 r. i prognozy sytuacji 
ekonomoczno – finansowej na lata 2024 – 2026 stanowi załącznik nr 17 do protokołu.    
 
13. Raport o stanie Powiatu Włocławskiego za 2023 rok:  

a) debata, 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że Zarząd Powiatu stosownie do przepisu art. 30a  ustawy 
o samorządzie powiatowym, co roku do dnia 31 maja, przedstawia radzie powiatu raport 
o stanie powiatu.  Otrzymaliście Państwo raport o stanie powiatu za rok 2023.   



  

Przewodniczący Rady poprosił Pana Jacka Kowalewskiego - Wiceprzewodniczącego Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad raportem. 
Pan Jacek Kowalewski – Wiceprzewodniczący Komisji   Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego poinformował, że Komisja Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku 
Publicznego na posiedzeniu w dniu 5 czerwca 2024 r. analizowała raport o stanie powiatu 
włocławskiego za rok 2023. Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała Raport. 
Przewodniczący Rady  poprosił Pana Zbigniewa Łuczaka – Przewodniczącego Komisji  
Rewizyjnej o przedstawienie prac nad raportem.  
Pan Zbigniew Łuczak – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja 
Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 7 czerwca 2024 r. analizowała raport o stanie powiatu 
włocławskiego za rok 2023. Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała Raport. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Gołębiewskiego – Starostę Włocławskiego 
o zabranie głosu. 
Starosta Włocławski  stwierdził, że ma przyjemność prezentować raport i sytuację powiatu, 
związaną z uzyskaniem absolutorium. Raport dotyczy okresu, w którym funkcjonowała 
poprzednia rada, w którym funkcjonował zarząd w innym składzie. Sytuacja prawna 
i przepisy tak wymuszają, aby w tym momencie nad tym faktem dyskutować. Obecnie 
rozwiązuje się problemy roku 2024, które powstają przy realizacji obecnych inwestycji, 
obecnych zadań, które są przez powiat realizowane, ale nie ulega wątpliwości, że rok 2023 
był rokiem bardzo ambitnym i pozytywnym dla powiatu włocławskiego pod wieloma 
względami. W dniu dzisiejszym nie pamięta się już o znacznych wzrostach cen, w tamtym 
czasie w wielu dziedzinach życia, z którymi wszyscy w gospodarstwach domowych, ale także 
w samorządzie,  musieli sobie poradzić. Starosta nigdy nie starał się wywoływać na tej sali 
dyskusji politycznej i nigdy tego robić nie będzie i bardzo też prosił, aby samorząd powiatu 
zajmował się sprawami związanymi z funkcjonowaniem powiatu.  Był to na pewno rok,  
kolejny rok, w którym dochody wszystkich samorządów powiatów zostały ograniczone, 
szczególnie te dochody bieżące zostały ograniczone przez wprowadzenie reform 
podatkowych. Starosta nie krytykuje tych reform, natomiast spowodowało to znacznie 
mniejsze dochody w PIT, CIT, które trafiły na poziom wszystkich samorządów w Polsce 
gminnych, powiatowych i wojewódzkich. Były znaczące rekompensaty z przeznaczeniem na 
inwestycje i tutaj dzięki współpracy z ministrami tamtego rządu, udało się te środki pozyskać, 
za co starosta  wielokrotnie dziękował. Budżet ostatecznie zamknął się wydatkami w kwocie 
ponad 193 mln zł, z czego 85 mln zł to inwestycje. Na te inwestycje pozyskano ok. 30 mln zł 
środków europejskich i ok. 22 mln zł środków rządowych z różnych źródeł, czy to 
realizowanych przez BGK, czy przez wojewodę, czy przez rezerwę Prezesa Rady Ministrów. 
Jak sama ta statystyka wskazuje, należało znaleźć znaczące środki własne, aby te bardzo duże 
inwestycje zrealizować. I tu pojawił się problem w związku z ograniczeniem wysokości 
udziału w PIT i innych podatkach, które do samorządu trafiają. Oczywiście, jak w całej 
Polsce, jest problem  z powiększającą się luką w oświacie i dofinansowaniem oświaty, i z tym 
trzeba sobie radzić. Z jednej strony pozytywna kwestia - bo znaczące środki trafiły na 
inwestycje, ale także i trudna ze względu na to, że dochody bieżące, udziały w podatkach 
znacznie zmalały, a jednak udało się tak ambitny i ważny budżet zrealizować. Udało się to 
dzięki temu, że od wielu lat pozyskuje się intensywnie i skutecznie środki zewnętrzne, czego 
potwierdzeniem są rankingi, o których wielokrotnie pan starosta mówił, gdzie pod względem 
inwestycji jest się na pierwszym miejscu województwie. W zakresie pozyskania środków 
z Regionalnego programu operacyjnego także, przewyższając praktycznie dwukrotnie kolejny 
powiat, wliczając zarówno środki na inwestycje, jak i projekty miękkie. Rok 2023 to 
zakończenie wielu inwestycji, przede wszystkim budowy Powiatowego Centrum Zdrowia, 
w połowie zeszłego roku, zakończono inwestycję wartą ponad 60 mln zł. Ogólnie można 
powiedzieć, że budżet powiatu zaangażował w tą inwestycję ok. 20 mln zł, 30 mln zł   
pochodziło z RPO, 6 mln zł z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych. Pozyskano ok. 5 
mln zł  środków ze sprzedaży ruchomości na ulicy Łady i ul. Radosnej. Ta ważna inwestycja 



  

została zrealizowana. Dzięki temu, że ta jednostka jest rozwijana, że ma taki wynik 
finansowy, można rozpocząć inwestycje w zakresie rozbudowy budynku E ze środków 
własnych tej jednostki, które wypracowała. Pieniądze, które zarezerwowane są w polityce 
terytorialnej na przyszłe lata będzie można przeznaczyć na kolejny sprzęt. Jeszcze 5 lat temu 
można było pomarzyć o takiej sytuacji. Starosta przemawiając na otwarciu PCZ mówił, że 
jest to dla powiatu duża inwestycja, duży tryb w całym systemie. W całym systemie jest to 
malutki trybik, który odpowiada za całą służbę zdrowia. Jest to wkład jako powiatu 
włocławskiego w funkcjonowanie służby zdrowia. To, że przyjmuje się o 50% więcej 
pacjentów dziennie, z 800 do 1200 pokazuje, że to idzie w dobrą stronę. Starosta nie odbiera 
nikomu prawa do innego zdania. Kluczem jest to, aby pozyskać jak najwięcej kontraktów 
z NFZ, pozyskać jak najwięcej lekarzy i jak najszerszą ofertę dla mieszkańców. Nie rozwiąże 
tutaj problemu żadna dotacja gminna czy inna na dofinansowanie lekarzy. To, że może 
funkcjonować prawidłowo w takim systemie pokazały ostatnie lata, gdzie wypracowano tą 
nadwyżkę, którą przeznacza się na rozwój tej jednostki, aby uzyskiwać kolejne kontrakty, aby 
sfinansował to budżet państwa i aby ta jednostka się rozwijała. W ocenie starosty jest to 
właściwy kierunek szukania nowych specjalności, nowej oferty dla mieszkańców. Starosta 
poprosił, aby nie dyskutować na tej sali o tym, kto ma pierwszeństwo w tej kolejce. Starosta 
też chciałby, żeby inaczej funkcjonowała służba zdrowia w skali kraju, ale po pierwsze 
zgodnie z prawem nie da się tego zrobić, a po drugie starosta nie chciałby, aby tak samo 
potraktowano każdego mieszkańca powiatu włocławskiego, jak trafi np. do szpitala 
onkologicznego w Bydgoszczach. Taki tok myślenia prowadzi do tego typu rozwiązań. 
Należy współpracować i to jest robione z panem dyrektorem, aby pozyskiwać jak największe 
kontrakty z NFZ-u, aby pozyskiwać lekarzy. To, że stworzono nową bazę, pokazuje, że ci 
lekarze powoli przychodzą do tej jednostki i tych pacjentów można przyjąć więcej. Statystyki 
mówią, że z terenu powiatu włocławskiego jest ich połowa.  Jest to znacząca jednostka dla  
mieszkańców powiatu. Ta pozostała połowa dzięki temu, że do tej jednostki przychodzi, 
dostarcza dochody, instytucja jest rentowna i można przeznaczać środki na jej rozwój. 
W szkołach skupia się na tym, jak pozyskać dzieci z zewnątrz, bo także generują subwencje. 
Tutaj zasada jest identyczna.  Zeszły rok, to wiele inwestycji drogowych, przebudowywane 
były kompleksowo drogi, budowane były chodniki, most. Zrealizowano budowę dwóch 
placówek opiekuńczo – wychowawczych w Nasiegniewie. Jak to było ważne pokazuje to, że 
już w tym momencie te dwie placówki mają pełne obłożenie dziećmi z terenu powiatu 
włocławskiego.  Inwestycja będzie rozliczona w roku 2024, jej proces budowlany zakończył 
się w ekspresowym tempie w roku 2023. Wyremontowano budynek Starostwa i dostosowano 
Wydział Komunikacji do funkcjonowania godnego XXI wieku, wprowadzając system 
kolejkowy. Zadanie warte blisko 4 mln zł. Każdy, kto wchodzi do tego urzędu widzi tę 
zmianę, która tam nastąpiła. Rok 2023, to przygotowanie wielu kolejnych projektów, które 
realizuje się w roku bieżącym, ale które także chce się spożytkować przy realizacji polityki 
terytorialnej, w zakresie budowy szkoły w Kowalu, wymiany źródeł ciepła w powiatowych 
jednostkach, zakupu sprzętu dla PCZ, termomodernizacji ZS w Lubrańcu - Marysinie. Te 
wnioski już zostały złożone, czeka się  na ich rozpatrzenie, jest się w pełni przygotowanym 
dla realizacji tych inwestycji. Praktycznie rozpoczęto w roku ubiegłym, a w tym roku w pełni 
realizuje się, proces inwestycyjny budowy dwóch pełno wymiarowych hal sportowych, 
lekkiej konstrukcji, wspartych z programu Olympia realizowanego przez Ministerstwo 
Sportu, ale także w tym roku z budżetu województwa kujawsko - pomorskiego, którą umowę 
w ostatnich dniach starosta podpisał przy ZS w Lubrańcu – Marysinie i Powiatowym Centrum 
Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego. Z działań społecznych, kontynuowano, rozwijano 
powiatowy transport pasażerski, do tej pory funkcjonujący na liniach związanych z Brzeską 
strefą gospodarczą i połączeniem szkół powiatowych. Chce się to dalej rozwijać, zakupując 
nowy tabor. Wspierano wszystkie OSP, kluby sportowe, które składały wnioski w otwartych 
konkursach, KGW ze względu na sytuację prawną powiat stara się wspierać podczas 
organizowanych uroczystości, przekazując im nagrody finansowe. Kontynuowano wsparcie 



  

na zabytki, tutaj te środki skierowane były przede wszystkim na obiekty sakralne, znajdujące 
się na terenie powiatu. Zakończył się bardzo duży projekt szkoleniowy skierowany dla 
mieszkańców, realizowany wspólnie z firmą Syntea i z powiatem rypińskim, który pozwolił 
przeprowadzić wiele szkoleń, ale także wiele wydarzeń kulturalnych w gminach w ramach 
promocji tego projektu, gdzie nie została zaangażowana ani jedna złotówka pochodząca 
z budżetu powiatu. Wiele projektów europejskich także ma wpływ na statystykę, która mówi 
o pozyskaniu środków unijnych przez powiat w porównaniu z innymi powiatami, 
realizowanych w jednostkach powiatowych. Starosta chciałby, żeby to zostało zauważone 
i docenione. Wyróżniającymi jednostkami, nawet w skali kraju, jest Powiatowy Urząd Pracy,  
Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie.  Być może one nie są tak widowiskowe, jak te, które 
powiat realizuje, ale są bardzo potrzebne. Pan starosta podziękował wszystkim pracownikom 
tych jednostek, które to realizują, podobnie, jak te wszystkie projekty „miękkie”. Podejmuje 
się wysiłek organizacji wyjazdów zagranicznych, wielu projektów skierowanych dla dzieci. 
Starosta ma nadzieję, że ta oferta jest coraz bardziej atrakcyjna i trzeba mieć świadomość, że 
czeka powiat coraz cięższa walka o ucznia w szkołach powiatowych. Starosta chce, aby sieć 
szkół została  utrzymana, dlatego trzeba wiele działań podejmować, aby ten system oświaty 
w obecnej formie instytucjonalnej utrzymać. W 2023 roku były przeprowadzone remonty 
w Izbicy Kuj., w ZS w Lubrańcu. Oprócz tych zadań, równie ważnym zadaniem 
realizowanym przez powiat jest budowanie wspólnoty pomiędzy mieszkańcami, dlatego też 
wiele wydarzeń kulturalnych, sportowych, społecznych, skierowanych jest do mieszkańców, 
które cieszą się dużym zainteresowaniem i to najbardziej pokazuje, że one są ważne 
i potrzebne jest święto powiatu, połączone z festiwalem smaku, ze wsparciem kół gospodyń 
wiejskich na tej uroczystości, stoły wigilijne, wielkanocne, dni dziecka, tradycyjne dożynki, 
aby uhonorować pracę rolników. Rozpoczęto, nie angażując własnych środków, organizację  
balu charytatywnego, tak aby wesprzeć organizacje społeczne działające w zakresie osób 
niepełnosprawnych na terenie powiatu. W zeszłym roku odbył się po raz kolejny powiatowy 
przegląd orkiestr dętych, przekazano znaczące nagrody. Po raz pierwszy przegląd zespołów 
folklorystycznych. W miarę możliwości wspierane są różne formy organizacji spotkań 
w ramach patronatów starosty, także symbolicznych voucherów dla organizacji społecznych.   
Powiat włocławski, to także wiele zadań realizowanych przez pracowników tego Starostwa 
z zakresu budownictwa, geodezji, ochrony środowiska, wsparcia osób niepełnosprawnych, 
komunikacji, edukacji, wiele rzeczy wykonywanych ciężkim wysiłkiem w domach pomocy 
społecznych, wielofunkcyjnych placówkach  opiekuńczo – wychowawczych, w urzędzie 
pracy, w szkołach. Starosta za współpracę serdecznie wszystkim podziękował, zaczynając od 
poprzedniej rady, od rady obecnej, zarządowi, który pracował w roku 2023, zarządowi, który 
pracuje obecnie, wszystkim współpracownikom od najwyższego do najniższego stanowiska. 
Wszyscy pracują na sukces. Mimo dużego zwiększenia zakresu obowiązków, pod względem 
ilości inwestycji, realizowanych zadań administracyjnych, od wielu lat struktura zatrudnienia 
w Starostwie Powiatowym ani w żadnej jednostce nie uległa zwiększeniu, robi się to  
wysiłkiem stałej grupy osób, za który jeszcze raz starosta podziękował. Pan starosta 
podziękował  za wysłuchanie, za współpracę, poprosił o głosowanie nad wotum zaufania dla 
poprzedniego zarządu i udzieleniem absolutorium za rok 2023.  
Przewodniczący Rady otworzył debatę.  
Radny Włodzimierz Kaczmarek powiedział, że raport jest za 2023 rok, ale w punkcie 21 na 
str. 97 jest program promocji zatrudnienia oraz aktywizacji lokalnego rynku pracy na lata 
2021-2027. Jakie pieniądze dla pracowników interwencyjnych były w 2023 roku i jakie są 
przeznaczone na 2024 roku? Stopa bezrobocia wynosi ok. 14%. To jest bardzo duże 
bezrobocie i radny ma nadzieję, że w tym roku, przy takim stopniu inflacji będzie 
przeznaczonych więcej środków dla tych pracowników bezrobotnych.  
Starosta Włocławski stwierdził, że nie jest w stanie odpowiedzieć co do dokładnych kwot 
funkcjonujących na prace finansowane przez PUP, natomiast wie, że jednoznacznie na ten 
moment na to pytanie i tak nie dałoby się odpowiedzieć, gdyż zawsze w poprzednich latach 



  

pewna część tych środków uruchomiana była na początku roku i podobnie ma to miejsce 
w roku 2024 i te zadania są realizowane zarówno przez Starostwo, przez powiatowe 
jednostki. Ci pracownicy są też w dps – ach, wielofunkcyjnych placówkach opiekuńczo – 
wychowawczych, tak aby szukać oszczędności i nie podnosić kosztów utrzymania w danych 
jednostkach. Część pracowników trafia do gmin, do gminnych spółek wodnych. Starosta ma 
nadzieję, że będzie to miało miejsce w roku obecnym. W połowie roku, w okresie 
wakacyjnym, uruchomiana była rezerwa Ministra Pracy i te środki były zwiększane, i czeka 
się także na ostateczne rozstrzygnięcie w roku obecnym. 
Radny Zygmunt Wierzowiecki powiedział, że jako przewodniczący rady ubiegły kadencji, 
chciałby podziękować wszystkim radnym ubiegłej kadencji za zaangażowanie, za ich pracę, 
za wspieranie i za to, że budżet powiatu był dobrze realizowany. Radny pogratulował 
zarządowi powiatu, na czele którego jest pan Roman Gołębiewski za inicjatywę twórczą, za 
to, że było dużo szczęścia, pozytywnych czynników, które się wydarzyły i sukces całego 
powiatu i zarządu stał się nieodzowny. Wiele inwestycji, wiele działań. Radny życzył, aby 
obecna kadencja nie odbiegała od poprzedniej.    
Raport o stanie Powiatu Włocławskiego za 2023 rok stanowi załącznik nr 18 do protokołu.  
 

b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu we Włocławku 
wotum zaufania. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, że po zakończeniu debaty nad raportem o stanie 
powiatu przeprowadza się głosowanie nad udzieleniem zarządowi powiatu wotum zaufania. 
Przypominał, że uchwałę o udzieleniu zarządowi powiatu wotum zaufania rada powiatu 
podejmuje bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady powiatu, o czym 
stanowi art. 30a ustęp 9 ustawy o samorządzie powiatowym.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Jacka Kowalewskiego – Wiceprzewodniczącego 
Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawianie prac nad 
projektem uchwały.  
Pan Jacek Kowalewski – Wiceprzewodniczący Komisji poinformował, że Komisja 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego na posiedzeniu w dniu 5  czerwca 
2024 r. analizowała projekt uchwały dotyczący udzielenia Zarządowi Powiatu we Włocławku 
wotum zaufania. Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Zbigniewa Łuczaka – Przewodniczącego Komisji  
Rewizyjnej o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Zbigniew Łuczak – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja 
Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 7 czerwca 2024 r. analizowała projekt uchwały dotyczący 
udzielenia Zarządowi Powiatu we Włocławku wotum zaufania. Komisja jednogłośnie, 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem procedury głosowania poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 2, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 28 czerwca 2024 r. 
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 20  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 czerwca 2024 roku została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu we 
Włocławku wotum zaufania stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 czerwca 2024 r. w sprawie udzielenia 
Zarządowi Powiatu we Włocławku wotum zaufania stanowi załącznik nr 20 do protokołu.  



  

 
14.Przedstawienie sprawozdania finansowego Powiatu Włocławskiego 
sporządzonego na dzień 31.12.2023 r. będącego załącznikiem do uchwały Zarządu 
Powiatu we Włocławku.  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali sprawozdanie finansowe Powiatu 
Włocławskiego sporządzone na dzień 31.12.2023 r. Zgodnie z porządkiem obrad dyskusja 
nad sprawozdaniem finansowym i sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu za 2023 rok 
odbędzie się w punkcie 19 z uwzględnieniem opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
wniosku Komisji Rewizyjnej oraz opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o uchwale Komisji 
Rewizyjnej o udzieleniu Zarządowi Powiatu absolutorium z wykonania budżetu powiatu za 
2023 rok.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Tomaszewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad sprawozdaniem. 
Pan Roman Tomaszewski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, że 
Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 3 czerwca 2024 r. analizowała 
sprawozdanie finansowe powiatu włocławskiego sporządzone na dzień 31 grudnia 2023 r. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Zbigniewa Łuczaka – Przewodniczącego Komisji  
Rewizyjnej o przedstawienie prac nad sprawozdaniem. 
Pan Zbigniew Łuczak – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja 
Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 7 czerwca 2024 r. analizowała sprawozdanie finansowe 
powiatu sporządzone na dzień 31 grudnia 2023 r. Komisja pozytywnie zaopiniowała 
sprawozdanie.  
Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali w materiałach przesłanych na 
dzisiejszą sesję sprawozdanie finansowe, co dało możliwość zapoznania się z nim do dnia 
sesji. Z tego powodu nie ma potrzeby jego przedstawiania. Przewodniczący Rady powiedział, 
że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, to przejdzie do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 
Sprzeciwu nie było. 
Sprawozdanie finansowe Powiatu Włocławskiego sporządzonego na dzień 31.12.2023 r 
stanowi załącznik nr 21 do protokołu.  
 

15.Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 
2023 rok oraz przyjęcia informacji o stanie mienia komunalnego Powiatu 
Włocławskiego na dzień 31.12.2023 r.   

 
Przewodniczący Rady powiedział, że Zarząd Powiatu przedstawił sprawozdanie z wykonania 
budżetu Powiatu Włocławskiego za rok 2023 wraz z informacją o stanie mienia komunalnego 
na dzień 31 grudnia 2023 roku, tj. uchwałę Zarządu Powiatu we Włocławku nr 947/24 z dnia 
28 marca 2024 r. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Tomaszewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad sprawozdaniem. 
Pan Roman Tomaszewski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, że 
Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 3 czerwca 2024 r. analizowała 
sprawozdanie z wykonania budżetu powiatu za rok 2023 wraz z informacją o stanie mienia 
komunalnego powiatu na dzień 31.12.2023 r. Komisja pozytywnie zaopiniowała 
sprawozdanie.  
Przewodniczący Rady poprosiła Pana Zbigniewa Łuczaka – Przewodniczącego Komisji  
Rewizyjnej o przedstawienie prac nad sprawozdaniem. 
Pan Zbigniew Łuczak – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja 
Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 7 czerwca 2024 r. analizowała sprawozdanie z wykonania 



  

budżetu powiatu za rok 2023 wraz z informacją o stanie mienia komunalnego powiatu na 
dzień 31.12.2023 r.  Komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie.  
Przewodniczący Rady powiedział, że  radni otrzymali w materiałach przesłanych na 
dzisiejszą sesję sprawozdanie z wykonania budżetu powiatu, co dało możliwość zapoznania 
się z nim do dnia sesji. Z tego powodu nie widzi potrzeby jego przedstawiania. 
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, to przejdzie do realizacji 
kolejnego punktu porządku obrad. 
Radni nie wnieśli sprzeciwu. 
Sprawozdanie  z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2023 rok oraz przyjęcia 
informacji o stanie mienia komunalnego Powiatu Włocławskiego na dzień 31.12.2023 r.  
stanowi załącznik nr 22 do protokołu.  
 

16.Przedstawienie Uchwały nr 6/S/2024 Składu Orzekającego Nr 7 Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 22 kwietnia 2024 roku w sprawie wyrażenia 
opinii o przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego 
za 2023 rok.   

 
Przewodniczący Rady poinformował, że Regionalna Izba Obrachunkowa w Bydgoszczy 
przesłała do Starosty Włocławskiego uchwałę Składu Orzekającego Nr 7 Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 22 kwietnia 2024 roku w sprawie wyrażenia opinii 
o przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu za 2023 rok. Regionalna Izba 
Obrachunkowa wyraziła pozytywną opinię o przedłożonym Wysokiej Radzie sprawozdaniu 
z wykonania budżetu za 2023 r. Stanowi ona ważny akcent oceny tego sprawozdania. 
Uchwałę tę radni otrzymali w materiałach przesłanych na dzisiejszą sesję, co dało możliwość 
zapoznania się z nią do dnia sesji. Z tego powodu Przewodniczący Rady nie widzi potrzeby 
jej przedstawiania. Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, 
przejdzie do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 
Radni nie wnieśli sprzeciwu.  
Uchwała nr 6/S/2024 Składu Orzekającego Nr 7 Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Bydgoszczy z dnia 22 kwietnia 2024 roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym 
sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2023 rok stanowi załącznik nr 
23 do protokołu.   
 

17.Przedstawienie uchwały nr 1/24 Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku 
z dnia 7 czerwca 2024 r. w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi 
Powiatu we Włocławku za 2023 r.   
 

Przewodniczący Rady powiedział, że w dniu 7 czerwca 2024 roku Komisja Rewizyjna 
podjęła uchwałę w sprawie opinii o wykonaniu budżetu Powiatu Włocławskiego i wniosku 
o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu we Włocławku za 2023 rok.   
Uchwałę tę radni otrzymali w materiałach przesłanych na dzisiejszą sesję, co dało możliwość 
zapoznania się z nią do dnia sesji. Z tego powodu Przewodniczący Rady nie widzi potrzeby 
jej przedstawiania.  Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, to 
przejdzie do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 
Radni nie wnieśli sprzeciwu.  
Uchwała nr 1/24 Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku z dnia 7 czerwca 2024 r. 
w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu we Włocławku za 2023 r.  
stanowi załącznik nr 24 do protokołu.  



  

 
18. Przedstawienie uchwały Nr 8/Kr/2024 Składu Orzekającego Nr 7 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 12 czerwca 2024 roku w sprawie wyrażenia 
opinii o uchwale Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Włocławskiego w sprawie 
udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Włocławskiego za 2023 rok. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że Regionalna Izba Obrachunkowa przesłała uchwałę 
Składu Orzekającego w sprawie wyrażenia opinii o uchwale Komisji Rewizyjnej Rady 
Powiatu w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Włocławskiego za 2023 rok.  
Regionalna Izba Obrachunkowa wyraziła pozytywną opinię w sprawie uchwały Komisji 
Rewizyjnej. Sama uchwała i opinia RIO będzie przedmiotem dyskusji w 19 punkcie porządku 
obrad. Uchwałę tę radni, otrzymali w materiałach przesłanych na dzisiejszą sesję, co dało 
możliwość zapoznania się z nią do dnia sesji. Z tego powodu Przewodniczący Rady nie widzi 
potrzeby jej przedstawiania. Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy 
sprzeciwu, a sprzeciwu nie było, to przeszedł do realizacji następnego punktu porządku obrad.  
Uchwała Nr 8/Kr/2024 Składu Orzekającego Nr 7 Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Bydgoszczy z dnia 12 czerwca 2024 roku w sprawie wyrażenia opinii o uchwale Komisji 
Rewizyjnej Rady Powiatu Włocławskiego w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi 
Powiatu Włocławskiego za 2023 rok stanowi załącznik nr 25 do protokołu.  
 
19. Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu i sprawozdaniem finansowym 
Powiatu za rok 2023.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że przedstawione zostały:  

 sprawozdanie finansowe Powiatu za 2023 rok,  
 sprawozdanie  z wykonania budżetu za rok 2023 wraz z informacją o stanie mienia 

komunalnego na dzień 31.12.2023 r., 
 opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Powiatu Włocławskiego za rok 2023, 
 uchwała Komisji Rewizyjnej w sprawie wyrażenia opinii o wykonaniu budżetu 

powiatu włocławskiego i wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu 
Włocławskiego za 2023 rok,  

 uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej na uchwałę Komisji 
Rewizyjnej w kwestii absolutorium dla Zarządu Powiatu.  

Wprowadzenia do dyskusji pan starosta dokonał w punkcie 13 porządku obrad, omawiając 
raport o stanie powiatu.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad sprawami dotyczącymi wykonania budżetu 
Powiatu i sprawozdaniem finansowym za rok 2023, a także uchwałą Komisji Rewizyjnej 
o udzielenie absolutorium dla Zarządu Powiatu.   
Radni nie podjęli dyskusji.  
 
20. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2023 r.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z art. 270 ust. 4 ustawy o finansach 
publicznych Rada Powiatu rozpatruje i zatwierdza sprawozdanie finansowe Zarządu Powiatu 
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu, w terminie do dnia 30 czerwca roku 
następującego po roku budżetowym. Sprawozdanie finansowe oraz sprawozdanie 
z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2023 rok zostało przedłożone Komisji 
Rewizyjnej. Komisja Rewizyjna, po rozpatrzeniu sprawozdania finansowego oraz 
sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2023 rok wraz z opinią 



  

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o tym sprawozdaniu oraz informacji o stanie 
mienia komunalnego, wydała pozytywną opinię o tym sprawozdaniu. Rada Powiatu 
podejmując uchwałę w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania 
z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2023 rok wypełnia ustawowo nałożony 
obowiązek.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Tomaszewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Roman Tomaszewski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, że 
Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 3 czerwca br. analizowała projekt 
uchwały dotyczący zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 
z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2023 r. Komisja jednogłośnie, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Zbigniewa Łuczaka – Przewodniczącego Komisji  
Rewizyjnej o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Zbigniew Łuczak – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja 
Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 7 czerwca br. analizowała projekt uchwały w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 
Powiatu Włocławskiego za 2023 r. Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.  
Przewodniczący Rady zapytał czy radni uwagi do projektu uchwały?  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma uwag, to przed rozpoczęciem procedury 
głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 2, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały, 
daty – 28 czerwca 2024 r.    
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały.  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 20 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 26 do protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 czerwca 2024 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2023 
r. stanowi załącznik nr 27 do protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 czerwca 2024 r. w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu 
Włocławskiego za 2023 r. stanowi załącznik nr 28 do protokołu.  
 
21. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu Powiatu 
Włocławskiego za 2023 r.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że Rada Powiatu rozpatruje sprawozdanie finansowe oraz 
sprawozdanie z wykonania budżetu oraz podejmuje uchwałę w sprawie udzielenia 
absolutorium Zarządowi Powiatu z tego tytułu. Działanie Rady Powiatu było poprzedzone 
opinią Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Powiatu oraz uchwałą tejże Komisji 
w sprawie udzielenia absolutorium. Uchwała Komisji Rewizyjnej została zaopiniowana 
pozytywnie przez Regionalną Izbę Obrachunkową. Komisja Rewizyjna w dniu 7 czerwca 
2024 roku wystąpiła do Rady Powiatu we Włocławku z wnioskiem o absolutorium dla 
Zarządu Powiatu we Włocławku- szczegółowe uzasadnienie swojej decyzji Komisja 
Rewizyjna przedstawiła w załączniku do uchwały. 



  

Rada Powiatu podejmuje uchwałę w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu 
Powiatu Włocławskiego za 2023 r.  po zapoznaniu się: ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu Powiatu Włocławskiego na 2023 rok wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Bydgoszczy o tym sprawozdaniu; ze sprawozdaniem finansowym Powiatu Włocławskiego 
sporządzonym na dzień 31.12.2023 r.; informacją o stanie mienia Powiatu Włocławskiego; 
stanowiskiem Komisji Rewizyjnej.  
Materiały te były radnym dostarczone oraz omówione w ramach realizacji punktów od 14 do 
20.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Tomaszewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały. 
Pan Roman Tomaszewski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, że 
Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 3 czerwca br. analizowała projekt 
uchwały dotyczący absolutorium z tytułu wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 
2023 r.  Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Zbigniewa Łuczaka – Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej o przedstawienie prac nad projektem uchwały. 
Pan Zbigniew Łuczak – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja 
Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 7 czerwca br. analizowała projekt uchwały dotyczący 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2023 r.  Komisja 
jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przed rozpoczęciem procedury głosowania, Przewodniczący Komisji poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 2 uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały, daty – 28 czerwca 2024 r.    
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały.  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 20 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 29 do protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 czerwca 2024 roku została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu Powiatu Włocławskiego za 2023 r. stanowi załącznik nr 30 do protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 czerwca 2024 r. w sprawie absolutorium 
z tytułu wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2023 r. stanowi załącznik nr 31 do 
protokołu.  
Przewodniczący Rady ogłosił przerwę.  
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady rady. 
 
22. Informacja o wykorzystaniu środków z Funduszu Pomocy przez powiat włocławski 
za 2023 rok. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że zarząd powiatu na podstawie art. 14 ust. 19 ustawy 
z dnia 12 marca 2022 r. o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na 
terytorium tego państwa, przedstawia po zakończeniu roku budżetowego, radzie powiatu 
informację o wykonaniu planu finansowego dla wydzielonego rachunku, na którym 
gromadzone są środki z Funduszu Pomocy, na dzień 31.12.2023 roku.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Tomaszewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad informacją.  
Pan Roman Tomaszewski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, że 
Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 3 czerwca 2024 r. analizowała 



  

informację dotyczącą wykorzystania środków z Funduszu Pomocy przez powiat włocławski 
za 2023 rok. Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała informację.   
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 28 czerwca  2024 r. przyjęła 
Informację. 
Informacja o wykorzystaniu środków z Funduszu Pomocy przez powiat włocławski za 2023 
rok stanowi załącznik nr 32 do protokołu.  
 
23. Informacja o wykorzystaniu w 2023 roku planu finansowego wydzielonego rachunku 
środków z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 powiatu włocławskiego.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że zarząd powiatu na podstawie art. 65 ust. 13 ustawy 
z  dnia 31 marca 2020 r. o zmianie ustawy o szczególnych rozwiązaniach związanych 
z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych 
oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych oraz niektórych innych ustaw, przedstawia po 
zakończeniu roku budżetowego, radzie powiatu informację o wykonaniu planu finansowego 
dla wydzielonego rachunku, na którym gromadzone są środki z Funduszu Przeciwdziałania 
COVID-19, na dzień 31.12.2023 roku.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Tomaszewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad informacją.  
Pan Roman Tomaszewski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, że 
Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 3 czerwca 2024 r. analizowała 
informację dotyczącą wykorzystania w 2023 roku planu finansowego wydzielonego rachunku 
środków z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 powiatu włocławskiego. Komisja 
jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała informację.   
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 28 czerwca 2024 r. przyjęła 
Informację. 
Informacja o wykorzystaniu w 2023 roku planu finansowego wydzielonego rachunku 
środków z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 powiatu włocławskiego stanowi załącznik 
nr 33 do protokołu.   
 
24. Informacja o petycjach rozpatrzonych przez Radę Powiatu we Włocławku w 2023 r. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że stosownie do przepisów art. 14 ustawy z dnia 11 lipca 
2014 r. o petycjach organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego, corocznie,  
umieszcza na swojej stronie internetowej lub stronie internetowej urzędu go obsługującego 
zbiorczą informację o petycjach rozpatrzonych w roku poprzednim. Informacja ta zawiera 
w szczególności dane dotyczące liczby, przedmiotu oraz sposobu załatwienia petycji. 
Radni otrzymali stosowną informację, z której wynika, że w roku 2023 była rozpatrzona jedna 
petycja. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 28 czerwca 2024 roku przyjęła 
Informację. 
Informacja o petycjach rozpatrzonych przez Radę Powiatu we Włocławku w 2023 r. stanowi 
załącznik nr 34 do protokołu.  



  

 
25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi na działalność Starosty 
Włocławskiego.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że wojewoda kujawsko – pomorski pismem z dnia 19 
marca 2024 r. działając na podstawie art. 231 § 1 oraz art. 229 pkt 4 ustawy z dnia 14 czerwca 
1960 r. Kodeks postępowania administracyjnego, przekazał według właściwości skargę na 
działalność Starosty Włocławskiego. Skarga dotyczy nieudzielenia odpowiedzi na  pismo 
skierowane przez skarżącego do starosty.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Tomasza Jezierskiego – Przewodniczącego Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Tomasz Jezierski – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji poinformował, 
że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji, na posiedzeniu w dniu 11 czerwca 2024 r. rozpatrzyła 
skargę  na działalność Starosty Włocławskiego w przedmiocie nieudzielenia, zdaniem 
skarżącego, odpowiedzi na pismo.  
Komisja po ustaleniu stanu faktycznego zaproponowała projekt uchwały uznający skargę za 
bezzasadną. Uzasadnienie faktyczne i prawne zostało zawarte w załączniku do uchwały. 
Komisja jednogłośnie, pozytywnie przyjęła projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przed rozpoczęciem 
procedury głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu 
w życie uchwały daty – 28 czerwca 2024 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały.  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 20 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 35 do protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 czerwca 2024 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie skargi na działalność Starosty 
Włocławskiego stanowi załącznik nr 36 do protokołu.   
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 czerwca 2024 r. w sprawie skargi na 
działalność Starosty Włocławskiego stanowi załącznik nr 37 do protokołu.   
 
26. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w składach komisji rady.   
 
Przewodniczący Rady powiedział, że radna Pani Anna Maria Jabłońska złożyła rezygnację 
z członkostwa w Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, a wyraziła wolę pracy w Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu,  radna Pani Danuta Ewa Warszawska złożyła rezygnację 
z członkostwa w Komisji Rewizyjnej a wyraziła wolę pracy w Komisji Budżetu i Finansów.  
W dniu dzisiejszym radny Pan Jacek Radosław Ledzion i radny Pan Grzegorz Śledzińskiego 
złożyli ślubowanie. Radny Pan Jacek Ledzion  wyraził wolę pracy w Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji oraz w Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych.   
Radny Pan Grzegorz Śledziński wyraził wolę pracy w Komisji Rewizyjnej oraz w Komisji 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska.  
W związku z powyższym, niezbędne jest uzupełnienie składów osobowych komisji rady 
zgodnie z  uchwałą Rady Powiatu we Włocławku nr II/14/24 z dnia 16 maja 2024 r. 
w sprawie powołania stałych komisji rady, która określa między innymi, skład liczbowy.  
Przewodniczący Rady przeszedł do spraw proceduralnych związanych z wyborem członków 
komisji. 



  

Przewodniczący Rady zapytał radnego Pana Jacka Radosława Ledziona – czy podtrzymuje 
wolę pracy w Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu we Włocławku ?  
Radny podtrzymał wolę pracy.   
Przewodniczący Rady zapytał Pana Jacka Radosława Ledziona – czy podtrzymuje wolę pracy 
w Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Powiatu we Włocławku ?  
Radny podtrzymał wolę pracy.   
Przewodniczący Rady zapytał radnej Panią Danutę Ewę Warszawską - – czy podtrzymuje 
wolę pracy w Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu we Włocławku ? 
Radna podtrzymała wolę pracy.   
Przewodniczący Rady zapytał radnego Pana Grzegorza Śledzińskiego – czy podtrzymuje 
wolę pracy w Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku oraz w Komisji Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska?  
Radny podtrzymał wolę pracy w komisjach.   
Przewodniczący Rady zapytał radną Panią Annę Marię Jabłońską – czy podtrzymuje wolę 
pracy w Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu we Włocławku?  
Radna podtrzymała wolę pracy.   
Przewodniczący Rady przystąpił zatem do procedury głosowania. 
Przewodniczący Rady zapytał, kto z Państwa jest za wyborem Pana Jacka Radosława 
Ledziona  do składu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu we Włocławku?   
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku. 
Wyniki głosowania: 
Za – 20  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 38 do protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu we Włocławku wybrała Pana Jacka Radosława Ledziona do składu Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji Rady Powiatu we Włocławku.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto z Państwa jest za wyborem Pana Jacka Radosława 
Ledziona  do składu Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Powiatu we Włocławku ? 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku. 
Wyniki głosowania: 
Za – 20  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 39 do protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził że Rada 
Powiatu we Włocławku wybrała Pana Jacka Radosława Ledziona do składu Komisji Zdrowia 
i Spraw Społecznych Rady Powiatu we Włocławku.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto z Państwa jest za wyborem Pani Danuty Ewy 
Warszawskiej do składu Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu we Włocławku ? 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku. 
Wyniki głosowania: 
Za – 20  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 40 do protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu we Włocławku wybrała Panią Danutę Ewę Warszawską do składu Komisji Budżetu 
i Finansów Rady Powiatu we Włocławku.  
 



  

Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto z Państwa jest za wyborem Pana Grzegorza 
Śledzińskiego  do składu Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku ? 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku. 
Wyniki głosowania: 
Za – 20  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 41 do protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu we Włocławku wybrała Pana Grzegorza Śledzińskiego do składu Komisji 
Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku. 
Przewodniczący Rady zapytał kto z Państwa jest za wyborem Pana Grzegorza Śledzińskiego  
do składu Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Powiatu we Włocławku ? 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku. 
Wyniki głosowania: 
Za – 20  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się -  0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 42 do protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu we Włocławku wybrała Pana Grzegorza Śledzińskiego do składu Komisji Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska Rady Powiatu we Włocławku. 
Przewodniczący Rady zapytał, kto z Państwa jest za wyborem Pani Anny Marii Jabłońskiej  
do składu Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu we Włocławku? 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku. 
Wyniki głosowania: 
Za – 20  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 43 do protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu we Włocławku wybrała Panią Annę Marię Jabłońską do składu Komisji Edukacji, 
Kultury i Sportu Rady Powiatu we Włocławku. 
Przewodniczący Rady powiedział, że na tym rada zakończyła dokonywanie zmian w składach 
osobowych komisji.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku  w dniu 28 czerwca 2024 r. 
podjęła uchwałę w sprawie zmian w składach osobowych komisji rady.  Uchwała wchodzi 
w życie z dniem 28 czerwca 2024 r.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zmian w składach komisji rady 
stanowi załącznik nr 44 do protokołu.    
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 czerwca 2024 r. w sprawie zmian 
w składach komisji rady stanowi załącznik nr 45 do protokołu.  
 
27) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2024 – 2040. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmian w załączniku nr  1 i 2 
wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Włocławskiego.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 28 czerwca 
2024 r.  



  

Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 20  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 46 do protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia  28 czerwca 2024 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2024 – 2040 stanowi 
załącznik nr 47 do protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 czerwca 2024 r.  zmieniająca uchwałę 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 
2024 – 2040 stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 
 
28)  Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2024. 
 

Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmian w planie dochodów 
i wydatków. 
Przewodniczący Poprosił skarbnika powiatu o przedstawienie projektu uchwały.  
Skarbnik Powiatu  poinformowała, że zmiany wynikają z potrzeby wniosków jednostek 
budżetowych, pisma Ministra Finansów dotyczących zwiększenia środków na fundusz 
pomocy Ukrainie. Powiat otrzymuje te środki w związku z tym, że w szkołach są uczniowie  
z Ukrainy. Ponadto zwiększenie dotacji na zadania zlecone, też w wydziale geodezji, 
w Zespole ds. orzekania,  w Środowiskowym Domu Pomocy Społecznej. W PZD, w rozdziale 
lokalny transport na drogach powiatowych, wprowadza się dwa nowe zadania. Z uwolnionych 
środków z zadania przebudowa obiektu mostowego w miejscowości Zgłowiączka w ciągu 
drogi powiatowej, po przetargu została uwolniona kwota 70 tysięcy zł i tą kwotę chce się 
przeznaczyć na dwa zadania dotyczące dokumentacji projektowo-kosztorysowej. Pierwsze 
z nich w kwocie 20 tysięcy zł dotyczy zadania pod nazwą „Przebudowa skrzyżowania drogi 
powiatowej Lubraniec – Boniewo – Cetty z drogą powiatową Izbica Kuj. - Boniewo-
Borzymie”. Drugie zadanie jest to aktualizacja dokumentacji już zrobionej w przednim roku, 
ale niezbędna by była aktualizacja, która polegałaby na zwiększeniu zakresu zadania. Chodzi 
o ułożenie warstwy ścieralnej na odcinku 1 km, wydłużenia zaplanowanego wcześniej 
chodnika oraz zamontowania kilku lamp oświetleniowych. Dotyczy to zadania „Przebudowa 
drogi powiatowej Lubraniec - Boniewo-Cett”y. Kosz tej aktualizacji 50 tysięcy zł. Ponadto 
zmiany, które są najbardziej istotne, to  wprowadzenie nowego zadania w jednostce Starostwo 
Powiatowe, chodzi o zakup samochodu osobowego, służbowego. Po stronie planu dochodów 
wprowadzono kwotę 118 tysięcy zł. Jest to plan wynikający z określenia przez rzeczoznawcę 
wartości najniższej, jaką można byłoby uzyskać, ze sprzedaży samochodu służbowego 
(rocznik 2019). Koszty eksploatacji będą wzrastały, w związku z tym planuje się zakupić 
nowy samochód dla Starostwa Powiatowego. Ponadto zwiększa się plan na zakupy o 115 940 
zł z uwagi na potrzebę zakupu mebli. Realizuje się II  etap projektu renowacja budynku przy 
ulicy Cyganka.  I etap, to był wydział komunikacji, a II etap to jest to pierwsze piętro, gdzie 
m.in. będzie biuro podawcze i pozostałe wydziały. Po zakończeniu renowacji, gdzie jest  
dofinansowanie z Polskiego Ładu w wysokości 400 tysięcy zł, będzie potrzeba zakupu 
i wyposażenia pokoi w nowe meble. Zabezpiecza się też kwotę 4 500 zł na ubezpieczenie 
samochodu. Pani skarbnik poinformowała też, że zmiany dotyczą 4 zadań inwestycyjnych. Są 
to zadania w budżecie tego roku. Niektóre z nich były też już planowane od razu, z czasem 
realizacji na 2025, ale w większości to były zadania, które były do realizacji na 2024 



  

i ewentualnie 2025. Pierwsze z tych zadań, to termomodernizacja budynku ZS w Lubrańcu – 
Marysinie. Istnieje potrzeba, żeby to zadanie przenieść do realizacji w roku 2025. Kiedy 
będzie ogłoszony nabór złoży się wniosek przez kujawsko-pomorski fundusz rozwoju, który 
będzie przyznawał dofinansowanie w formie pożyczki.  Z uwagi na to, że jeszcze nie jest 
ogłoszony nabór, realizacja tego zadania w bieżącym roku nie będzie możliwa, więc przenosi 
się nakłady i do realizacji tego zadania na 2025 rok. Wartość ogółem całego zadania, to jest 
3 945 969 zł. Wartość umorzenia, ale tego jeszcze nie wie się na pewno, na chwilę obecną jest  
49% kapitału. Ponadto zadanie budowa budynku dydaktyczno - warsztatowego dla ZS 
w Kowalu i też przenosi się realizację tego zadania na lata 2025-2026. Wynika to z tego, że 
czas rozpatrzenia wniosków, które złożyło się, to będzie IV kwartał br., czyli możliwość 
podpisania umowy na dofinansowanie to I kwartał przyszłego roku. Oczywistym  wydaje się 
przeniesienie realizacji tego zadania na lata 2025-2026. Wartość tego zadania, po zmianach, 
z uwagi na rozszerzony zakres projektowy robót budowlanych, instalacyjnych, sanitarnych, 
elektrycznych, wzrośnie do kwoty 12 170  888 zł. W tym planowane jest dofinansowanie ze 
środków zewnętrznych Unii Europejskiej. To jest kwota 4 992 000 zł. Środki własne 
6 579 000 zł. Są też planowane do zaangażowania środki budżetu państwa 587 000 zł.  
Kolejne zadanie, które wprowadza się do budżetu, a dotyczy zwiększenia planu  bieżącego 
roku, to są dotacje udzielane niepublicznym jednostkom oświatowym. W planie są też 
dotacje, które powiat udziela. Na chwilę obecną w związku ze wzrostem liczby uczniów, 
zarówno w Liceum Ogólnokształcący w Modzerowie, jak i Społecznym Liceum w Choceniu, 
trzeba zabezpieczyć środki na wypłatę dotacji. Zwiększa się ogółem dotacje dla dwóch 
jednostek o 173 000 zł.  Po rozpoczęciu roku szkolnego 2024-2025 wydział merytoryczny, 
wydział edukacji, dokona ponownej analizy, uwzględniając nabór, jaki będzie i wtedy do 
końca roku też będzie się analizować plan pod kątem wydatków i potrzeb. Kolejne zadanie, 
jeżeli chodzi o zadania inwestycyjne, które też przenosi się do realizacji na rok 2025, to jest 
zakup i dostawa sprzętu medycznego na potrzeby Powiatowego Centrum Zdrowia. 
W ubiegłym roku powstało PCZ,  duży obiekt, ale też planuje się w ramach tej jednostki, 
zakupić sprzęt medyczny, tomograf, laser i niezbędny sprzęt, jeżeli będzie taka możliwość 
z dofinansowaniem ze środków Unii, Funduszu Europejskiego dla Kujaw i Pomorza. Nie 
będzie możliwe wykonanie zadania w bieżącym roku z uwagi na proceduralne sprawy, czyli 
przyjmowanie wniosków. Przenosi się zatem realizację tego  zadanie na rok 2025 w układzie 
85% dofinansowania ze środków Unii 2 213 590 zł i tu byłyby zaangażowane środki własne, 
1 096 515 zł. Kolejnym z tych zadań inwestycyjnych, będzie jeszcze zadanie dotyczące 
wymiany źródeł ciepła w jednostkach organizacyjnych. To zadanie w związku też 
z rozpatrywaniem  tych wniosków przewidziane jest na koniec III  kwartału bieżącego roku, a 
możliwość podpisania umowy o dofinansowaniu, to IV kwartał prawdopodobnie tego roku. 
Wydaje się, że realizacja samego zadania w związku z tym, że musi być zapewnione 
dofinansowanie ze źródeł zewnętrznych, przenosi się na rok 2025. W bieżącym roku w planie  
jest zabezpieczona kwota 230 000 zł na to zadanie, ale to jest związane z opracowaniem całej 
dokumentacji i niezbędnych kosztów w celu przygotowania tego zadania do realizacji. Na 
przyszły rok wielkość nakładów – planowane są środki dofinansowania Unii 5 292 160 zł 
i środki własne 934 973 zł. Wprowadzono do WPF na rok 2025 zadanie pod nazwą „Zdrowa 
praca, zdrowe życie”. Będzie to projekt z tzw. projektów miękkich, projektów społecznych 
realizowany przez Powiatowy Urząd Pracy. Dofinansowanie ze środku w unijnych, to jest 
85%. Wielkość całego projektu to 418 000 zł,  środki Unii 355 300 zł, środki budżetu Państwa 
do tego projektu 21 900 zł i środki własne powiatu to 41 800 zł. Zadanie realizowane przez 
PUP  ma na celu poprawę warunków pracy pracowników, ukierunkowane jest na poprawę 
głównie ergonomii pracy, badania profilaktyczne i rehabilitacyjne dla pracowników. Jest 
jeszcze zmiana, którą wprowadza się, to  jest zwiększenie planu na dotacje dotyczącą 
zorganizowania dożynek powiatowych. Pierwotnie była zaplanowana kwota 50 tysięcy zł. 
Zaistniała potrzeba w związku ze wzrostem kosztów organizacyjnych takich wydarzeń 
zwiększenia tej kwoty w planie o  20 tysięcy zł a więc środki na dotację dla gminy Lubanie na 



  

dożynki powiatowe, które wspólnie  organizuje się wynosiłaby 70 tysięcy zł. Również 
zwiększa się środki o 270 tysięcy zł na zadania w zakresie kultury, ochrony dziedzictwa 
narodowego. Przeznaczone środki na różnego rodzaju wydarzenia objęte patronatem starosty 
włocławskiego w związku z dużym zainteresowaniem społecznym takimi wydarzeniami, 
imprezami,  niezbędne zwiększenie środków w planie, aby zabezpieczyć niezbędne koszty 
związane z wynagrodzeniem artystów,  obsługi wydarzeń. Zwiększa się plan w kulturze 
fizycznej o 30 tysięcy zł, co jest związane z objęciem też przez powiat patronatem imprezy, 
mistrzostwa Europy Modeli Szybowcowych,  organizowanych przez Aeroklub oraz innych 
patronatów w zakresie kultury fizycznej.  
Przewodniczący Rady w związku z brakiem głosów w dyskusji, przed rozpoczęciem 
procedury głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu 
w życie uchwały daty – 28 czerwca 2024 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 20  
Przeciw  - 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 49 do protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia  28 czerwca 2024 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2024 stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 czerwca 2024r.  zmieniająca uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2024 stanowi załącznik nr 51 do 
protokołu.  
  
29) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zawarcia porozumienia o powierzeniu 
Gminie Lubanie prowadzenia zadania publicznego z zakresu kultury i ochrony 
dziedzictwa narodowego polegającego na organizacji Dożynek Powiatowych 2024 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 
zawarcie przez Powiat Włocławski porozumienia, na mocy którego Gmina Lubanie przyjmuje 
od Powiatu Włocławskiego realizację zadania publicznego z zakresu kultury i ochrony 
dziedzictwa narodowego polegającego na organizacji Dożynek Powiatowych 2024.   
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Radny Zygmunt Wierzowiecki zaproponował, aby zmienić formę obchodów dożynek 
w przyszłości. Zamiast zapraszać drogie zespołu, to zorganizować stoły biesiadne dla 
rolników. Dożynki – to święto rolników.  Można byłoby zorganizować zawody między 
samorządami, rolnikami z terenu gmin. To przyniosłoby lepszy efekt w tych samych środkach 
finansowych, ale na pewno skorzystają z tego rolnicy, którzy nie uczestniczą aż tak bardzo 
w tych dożynkach, bo czasowo im nie odpowiada. Korzystają z tego ludzie, którzy nie mają 
nic wspólnego z rolnictwem.    
Przewodniczący Rady w związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji,  przed procedurą 
głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 4, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały 
daty – 28 czerwca 2024 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 20  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  



  

Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 52 do protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 czerwca 2024 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zawarcia porozumienia 
o powierzeniu Gminie Lubanie prowadzenia zadania publicznego z zakresu kultury i ochrony 
dziedzictwa narodowego polegającego na organizacji Dożynek Powiatowych 2024 stanowi 
załącznik nr 53 do protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 czerwca 2024 r.  w sprawie zawarcia 
porozumienia o powierzeniu Gminie Lubanie prowadzenia zadania publicznego z zakresu 
kultury i ochrony dziedzictwa narodowego polegającego na organizacji Dożynek 
Powiatowych 2024 stanowi załącznik nr 54 do protokołu.  
 

30) Oświadczenia radnych. 
 
Przewodniczący Rady przypominał, że w ramach realizacji tego punktu mogą być wygłaszane 
lub składane na piśmie do protokołu wyłącznie oświadczenia radnych. Przypominam, że 
interpelacje i zapytania składane są na piśmie do przewodniczącego rady, który przekazuje je 
niezwłocznie staroście.  
Stosownie do przepisu § 52 ust. 7 Statutu Powiatu Włocławskiego, Przewodniczący Rady 
poinformował, że został utworzony Klub Radnych Prawo i Sprawiedliwość. 
Przewodniczącym Klubu jest pan Jacek Kowalewski, Wiceprzewodniczącym – Pan 
Włodzimierz Kaczmarek, członkiem – Pan Marek Czałpiński.   
Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś z radnych chce wygłosić lub złożyć na piśmie do 
protokołu oświadczenie?  
Radny Mariusz Bladoszewski powiedział, że w okresie wakacji jest sporo imprez 
okolicznościowych.  Te imprezy organizuje powiat, ale także i gminy. 29.06.2024 r. jest 
rozpoczęcie wakacji w gminie Lubanie.  Jest to przy parku rozrywki, który został utworzony 
w zeszłym roku. Radny zaprosił wszystkich na tą imprezę.  Radny  przypomniał, że była 
interpelacja radnych z okręgu gminy dotycząca zmiany organizacji ruchu i też ograniczenia 
prędkości na tej drodze. Była to inicjatywa radnych gminnych, która też m.in. miała na celu  
złożenie reklamacji dotyczącej drogi gminnej, gdzie co jakiś czas przy intensywnych opadach 
deszczu pojawia się woda. Radny ma nadzieję, że pan dyrektor w najbliższym czasie ten 
temat podejmie i ta naprawa reklamacyjna zostanie podjęta. Pani skarbnik wspominała 
o pieniądzach, które są związane z działalnością na rzecz mieszkańców, którzy zostali 
przesiedleni z Ukrainy i te pieniądze powiat otrzymuje. Czy w powiatowych domach dziecka 
przybywają dzieci, które są z zagranicy?  
Radny Jan Ambrożewicz  poruszył sprawę bardzo ważną dla mieszkańców, których radny 
reprezentuje z okręgu Chodecz – Lubień Kuj.  Jest prośba do pana Przewodniczącego Rady, 
aby pan dyrektor PZD – T. Wiśniewski, wybudował przy przedszkolu samorządowym 
i szkole w Chodczu, przejścia ze światłami. Radny ma odpowiedzi, zarówno ze strony pana 
marszałka, który obiecał, że to zrobi przy przebudowie drogi, jak i również ze strony pana 
dyrektor Wiśniowskiego.  Świateł, jak nie było, tak nie ma. Jak jedzie się od Włocławka, to 
wszędzie po kolei, gdzie są szkoły, to światła są. Jeśli pan dyrektor PZD znalazłby środki 
finansowe i w czasie wakacji takie przejście wybudował, to radny byłby w imieniu przede 
wszystkim dzieci, uczęszczających do tych placówek, bardzo wdzięczny panu 
przewodniczącemu za uruchomienie tej procedury. Druga sprawa dotyczy mieszkańców 
gminy Lubień Kuj., a właściwie mieszkańców, którzy mieszkają od granic administracyjnych 
Chodcza w kierunku Lubienia Kuj. Jest tam taki odcinek od granic administracyjnych 
Chodcza do szkoły w Kaliskach, gdzie nie ma chodnika i nie ma oświetlenia ulicznego. 
Dobrze byłoby, gdyby pan dyrektor Wiśniowski zajął się tym tematem, przestawił koncepcję 
i przestawił możliwości wybudowania tego, bo mieszkańcy pisali pisma, były zebrania na 
terenie Lubienia Kujawskiego, bo ten temat dla tych mieszkańców jest bardzo istotny. Radny 



  

byłby bardzo wdzięczny, że jest to temat i wniosek godny pochylenia się nad nim. Radny 
chciałby również pozytywnego rozpatrzenia. 
Starosta Włocławski odpowiedział na pytanie pana Mariusza Bladoszewskiego i powiedział, 
że w placówkach opiekuńczo – wychowawczych nie przebywają dzieci z zagranicy. 
Praktycznie zdecydowana większość to są dzieci pochodzące z terenu powiatu 
włocławskiego. Pan starosta odpowiedział na pytanie radnego pana Jana Ambrożewicza 
i powiedział, że  rzeczywiście jest problem skrzyżowania przy Szkole Podstawowej 
w Chodczu, ale jest on do rozwiązania. Powiat składał wniosek do Zarządu Dróg 
Wojewódzkich, aby to zostało wykonane przez zarządcę drogi wyższej kategorii, bo ta szkoła 
znajduje się przy skrzyżowaniu z drogą wyższej kategorii, czyli drogą wojewódzką i wtedy 
zarządza tej drogi za to skrzyżowanie odpowiada. Na tę chwilę etap przebudowy skończył się 
przed tym skrzyżowaniem. Trzeba przeprowadzić dalsze konsultacje czy będzie 
w najbliższym czasie robiony następny etap. Jeżeli nie, to trzeba pomyśleć o oddalonym 
trochę  przejściu dla pieszych od tego skrzyżowania na drodze powiatowej. Jest to bardzo 
słuszny wniosek i to przejście dla pieszych powinno się tam znaleźć. Nie można tego zrobić 
w sposób dobrowolny, tak aby współgrało to z ewentualną przebudową skrzyżowania drogi 
wojewódzkiej. Co do wykonania inwestycji w miejscowości Zalesie, to starosta nie 
kwestionuje jej potrzeby społecznej. Wszyscy na tej sali mają świadomość, że pewne 
dokumentacje na przebudowę dróg są już wykonane w latach poprzednich i czekają na 
realizację, i w takiej chronologii pan starosta by prosił i sugerował, aby te przebudowy czy 
remonty zostały wykonane w ramach możliwości finansowych, które będzie się posiadać. 
Wszyscy czekają na reformę finansów publicznych, która w tej chwili się toczy. Nikt nie jest 
w stanie powiedzieć, czy ona będzie dla powiatu korzystna, czy niekorzystna. Jeśli korzystna 
- to na ile dochody się zwiększą i pan starosta tego odpowiedzialnie na dzień dzisiejszy nie 
powie, choć stara się czynnie w tych pracach uczestniczyć, składać swoje uwagi. Dwukrotnie 
pan starosta uczestniczył w spotkaniu z panią minister, która za tą reformę odpowiada.  
Starosta ma nadzieję, że to wszystko zostanie spełnione, ale ze swojego doświadczenia 
samorządowego pan starosta wie, że realia później wyglądają różnie. Pan starosta ma 
nadzieję, że problemy lat ostatnich w zakresie dochodów bieżących zostaną rozwiązane 
i wtedy będzie można  decydować o kolejnych inwestycjach. Pan starosta poinformował, że 
na tę chwilę są już opracowane dokumentacje na remonty dróg: Lubraniec – Boniewo – Cetty, 
Osięciny – Redecz Wielki – Ossowo.  To jest 2 mln zł brutto. Droga powiatowa Kucerz ok. 1 
mln zł. Remont drogi powiatowej Szatki - Wola Nakonowska - Kowal, łącznie 2 odcinki – 
kwota ok. 2 mln zł.  Remont drogi powiatowej Baruchowo – Goreń – Patrowo 1 200 000 – 
odcinek 1,5 km. Remont drogi powiatowej Zgłowiączka -  Smogorzewo - 5 km odcinek - 6,5 
mln zł. Trwają prace projektowe na zadania inwestycyjne ważnych odcinków dróg Brześć 
Kuj. – Humlin. Do tegorocznego naboru tej dokumentacji, ze względu na jej objętość i zakres, 
nie jest się  w stanie opracować i uzyskać ZRID – u. Walczy się o to, aby uzyskać ZRID na 
drogę Pustki Choceńskie - Wilkowice i Osiecz Wielki – Chodecz – 1,6 km od miasta 
Chodecz, zadanie, które na dzisiejszej sesji zostało zmodyfikowane Lubraniec – Cetty – 
Boniewo – w miejscowości Wólka Paruszewska.  W ocenie starosty są to priorytety na 
najbliższy czas, na najbliższe nabory. Z posiadanych informacji wynika, że poziom 
Rządowego funduszu rozwoju dróg będzie taki, jak w latach poprzednich.  Pula na 
województwo wynosi ok. 150-160 mln złotych, także w tych realiach finansowych jeszcze 
w tej niepewności trzeba się poruszać. Pan starosta jest zwolennikiem rozwiązania, aby 
zacząć opracowywać kolejne dokumentacje na drogi, po realizacji tych zadań, do których już 
jest się przygotowanym, o które już w lipcu tego roku będzie się aplikować. Wszystkie 
wnioski, które ze strony radnych  pojawiają się  są słuszne i starosta też chciałby te wszystkie 
drogi w jednym czasie zrobić. Trzeba te zadania realizować po kolei.  Starosta podkreślił, że 
żadnych deklaracji na rok przyszły składać nie może.  
Radny Jan Ambrożewicz stwierdził, że wierzy w mądrość i wyrozumiałość, elokwencję 
i stanowczość starosty i jest  przekonany, że przejście dla dzieci z sygnalizacją świetlną 



  

w Chodczu, zostanie wykonane, bo jest sprawą projektorowa nie tylko dla radnego, ale też dla 
starosty. Dlatego radny poprosił, aby to zadanie, może niestety kosztem innych zadań było 
wykonane.  Radny pamięta, kiedy był wypadek i zostało potrącone dziecko, i nie wie, jak za 
3-4 miesiące powie się, że pan marszałek obiecał. Radny wie, że pan marszałek słowa 
dotrzymuje i remontuje te drogi, ale radny czekał na to dwa lata i się nie doczekał, dlatego 
teraz uprzejmie prosi w innym trybie, żeby to było wykonane. To nie są pieniądze milionowe. 
Radny uważa, że na to powiat stać.  Radny poprosił, aby to zadanie znalazło się przynajmniej 
jako jedno z zadań priorytetowych wykonywanych przez zarząd i przez pana dyrektora 
Wiśniewskiego, który na pewno znajdzie oszczędności dzięki swojej operatywności i dobrej 
woli i znakomitym systemem zarządzania w PZD.  
 

31) Zamknięcie obrad IV Sesji Rady Powiatu.  
 
W związku ze zrealizowaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady w dniu 28 czerwca 
2024 r. o godz. 12:55 zamknął IV Sesję Rady Powiatu we Włocławku.  
 
 

 Przewodniczący Rady 
 
Dawid Andrzej Dalmann 

  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ze Starostwa Powiatowego protokołowała: 
Katarzyna Dąbrowska-Czerwińska ……….. 


